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Proverbs are mirrors of the worldview that one has. This applies as well to the Balanta of Senegal, whose numerous proverbs reflect their cultural ideology and world of thought. Proverbs convey a philosophy – ways of thinking, understanding and living. They consolidate and reinforce the social facts, beliefs and practices of the society they emanate from. It is the culture, the tradition of a people that appears at the surface again and again through the grammatical structure and stylistic devices. Nonetheless, proverbial expressions are above all linguistic facts. Thus, the author of the present book set out on the endeavour of providing a holistic account when collecting, translating and commenting on the proverbs of the Balanta.

His work therefore is dedicated to a wider public: it shall serve as a tool for speakers of the Balanta language as well as for interested outsiders, for general linguists and for those with specialized knowledge in the area of the Balanta language and culture – and for any curious person. The collection is aimed at contributing to the analysis and deeper understanding of proverbs and to the documentation of the Balanta language. Not least, it seeks to preserve these treasures of orality for future generations at the very moment where they are in danger of falling into oblivion through processes of urbanization, modernization and scolarization that value written culture and perceive it as rational, whereas “traditional” practices are rather disparaged.

A short introduction by the author is followed by the collection of 535 Balanta proverbs which are arranged into thematic categories, each with its interlinear morpheme gloss and French translation. In addition, further explanations on the meaning of the proverbs as well as comments on their usage are included.

DESCRIPTION EN FRANçAIS

Le proverbe est le reflet de la vision que l’on a de son monde. C’est bien le cas du balant (du Sénégal) dont beaucoup de proverbes reflètent son idéologie ainsi que sa pensée. Le proverbe véhicule une philosophie, les manières de penser, de comprendre la vie. Il vient consolider et renforcer les faits sociaux, les croyances et les pratiques de cette société dont il est issu. Car, à travers sa structure grammaticale et les figures de style employées dans lesquels se coulent des structures d’image qu’on retrouve dans les différents thèmes, c’est la culture, la tradition d’un peuple que l’on voit et revoit. C’est d’ailleurs l’une des raisons pour lesquelles l’auteur de ce livre a entrepris une démarche holistique pourtant fondamentale pour la collecte, la traduction, et l’analyse de ces proverbes, puisqu’ils sont avant tout, ces proverbes, des faits linguistiques.

L’ouvrage est donc destiné à un large public : il est un outil de travail destiné au locuteur balant ou au curieux, au chercheur linguiste ou au spécialiste de la langue et de la culture balant. Cette collecte a pour but de contribuer à l’analyse et à une compréhension plus approfondie des proverbes, et à la documentation du balant comme langue. Elle cherche notamment à préserver et à transmettre aux générations futures ces trésors de l’oralité au moment où ce savoir tend à se perdre avec les mouvements d’urbanisation, de modernisation, de scolarisation qui valorisent la culture écrite dite rationalisée et coupée des croyances et pratiques « traditionnelles » souvent dénigrées.

Après une brève introduction, l’auteur procède à une classification thématique des 535 énoncés proverbiaux, selon l’ordre alphabétique, en français. Pour chaque proverbe, il y a une glose interlinéaire des morphèmes ; il y a également des explications des sens (sens littérale et vrai sens) des proverbes et des commentaires quant à leur utilisation.

Under these links you will find publications by the author and descriptions of further (West-) Atlantic languages and cultures:

							

						

					

				

			


	
	

					You may also like…

				
		
				
		
		View details	

	
		Wilhelm J.G. Möhlig (ed.): Temne Stories · Erzählungen der Temne [PDF]
ISBN 978-3-927620-76-6€ 39.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Bearth/Bonato/Geitlinger/Coray-Dapretto/Möhlig/Olver (eds.): African Languages in Global Society / Les langues africaines à l’heure de la mondialisation [PDF]
ISBN 978-3-89645-259-7€ 98.00

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Abdourahmane Diallo: Language Contact in Guinea – The Case of Pular and Mande Varieties [PDF]
ISBN 978-3-89645-906-0€ 69.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		N. Schareika / E. Spies / P.-Y. Le Meur (Hrsg.):  Auf dem Boden der Tatsachen – Festschrift für Thomas Bierschenk [PDF]
ISBN 978-3-89645-828-5€ 69.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Denis Creissels / Konstantin Pozdniakov (éds.): Les classes nominales dans les langues atlantiques [PDF]
ISBN 978-3-89645-565-9€ 69.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Moussa Sadio: Dictionnaire du Balanta-Ganja [PDF]
ISBN 978-3-89645-230-6€ 39.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Jules Mansaly: « Les deux amis, les tresses, et la viande » – Contes balant du Sénégal [PDF]
ISBN 978-3-89645-740-0€ 29.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Sabine Neumann (ed.): Comparing African Spaces [PDF]
ISBN 978-3-89645-013-5€ 39.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Nsoh / Aziaku / Musah (eds.): Studies in Ghanaian Languages and Linguistics [PDF]
ISBN 978-3-89645-366-2€ 59.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Wolff / Gensler (eds.): Proceedings of the 2nd WOCAL World Congress of African Linguistics, Leipzig 1997 [PDF]
ISBN 978-3-89645-124-8€ 98.00

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		A.O. Sall: Vies quotidiennes à Dakar (Sénégal) / Everyday Life in Dakar / Nettaliy dundin ci Ndakaaru, bis bu nekk [PDF]
ISBN 978-3-89645-285-6€ 39.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Essegbey / Kallulli / Bodomo (eds.): The Grammar of Verbs and their Arguments – A Cross-linguistic Perspective [PDF]
ISBN 978-3-89645-769-1€ 59.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		C. Hardung: Arbeit, Sklaverei und Erinnerung – Gruppen unfreier Herkunft unter den Fulbe Nordbenins [PDF]
ISBN 978-3-89645-349-5€ 69.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		K.K. Lébikaza (éd.): Actes du 3e WOCAL Congrès Mondial de Linguistique Africaine, Lomé 2000 [PDF]
ISBN 978-3-89645-335-8€ 98.00

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Loïc-Michel Perrin: L’expression du temps en wolof – Langue atlantique parlée au Sénégal [PDF]
ISBN 978-3-89645-557-4€ 69.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Rudolf Leger (ed.): Fula Studies – Fulfulde-Studien [PDF]
ISBN 978-3-89645-011-1€ 39.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Robert Botne / Adrien Pouille: A Saafi-Saafi (Sébikotane Variety) and English // French Dictionary [PDF]
ISBN 978-3-89645-509-3€ 39.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Tröbs / Rothmaler / Winkelmann (éds.): La qualification dans les langues africaines / Qualification in African Languages [PDF]
ISBN 978-3-89645-253-5€ 39.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Rose-Juliet Anyanwu (ed.): Tone Systems in African Languages [PDF]
ISBN 978-3-89645-019-7€ 39.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		G. Tucker Childs: A Dictionary of the Kisi Language (Guinea) – with an English-Kisi Index [PDF]
ISBN 978-3-89645-109-5€ 98.00

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		Brenzinger / Fehn (eds.): Proc. of the 6th WOCAL World Congress of African Linguistics, Cologne 2009 [PDF]
ISBN 978-3-89645-199-6€ 98.00

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	


	
		
		View details	

	
		B. Köhler (ed.): Interrogative and Syntactic Inquiries – Case Studies from Africa [PDF]
ISBN 978-3-89645-723-3€ 39.80

		Includes 7% VAT

		
		Go to product
	




		

	





		
	



	






	
	
		
			 Previous Product
Next Product
		
		Back to top		

			

	



	
		
			Address
Rüdiger Köppe Verlag



Max-Planck-Straße 12

50858 Köln

Germany
Postal address
Rüdiger Köppe Verlag



Postfach 46 01 49

50840 Köln

Germany
Contact
Fon: +49 2234 939 96 04

Fax: +49 2234 939 96 06

E-Mail: *protected email*


		
			Pay safely
			
				
								
					

				

												
					

				

												
					

				

												
					

				

											

		

				

	




	
		
							
									

			
			
									© 2024 - Rüdiger Köppe Verlag
								
									/
								
					GTC
	Privacy policy
	Legal notice


			

		

	









	

	
		
			

			

			

		

		
			
				

				
				
				
				
				
					
						
							

						

					

				

			

			
				

			

			
			
			
				

			

		

	



	
	





























































